
Memorandum

Datum : 14 maart 2005

Aan : leden commissie WEM

Van : J. Binnekamp

Onderwerp : achtergrondinformatie baggerberging Zevenhuizen

Geachte commissieleden,

Naar aanleiding van enkele vragen uit uw midden, gesteld in de vergadering van de commissie van 24
januari 2005, informeer ik u hierbij over de stand van zaken met betrekking tot de baggerstort
Zevenhuizen te Amersfoort.

Historisch overzicht (voor uitgebreid overzicht zie bijlage)
Midden jaren ‘90 is door middel van een inventarisatie bij de Utrechtse waterbeheerders de omvang
van de klasse 3 en 4 bagger in de Utrechtse wateren vastgesteld op ca. 7 miljoen m³. Het betreft bagger
van een zodanige kwaliteit dat deze gestort moet worden.
Aangezien de provincie Utrecht zelf voor een oplossing voor deze bagger moest zorgen is na afweging
van meerdere locaties en inrichtingsvarianten in 2001 gekozen om het zgn ‘omkaderd putdepot’
Zevenhuizen te gaan realiseren. Tot begin 2001 heeft de gemeente Amersfoort positief en actief
meegewerkt aan de totstandkoming van dit baggerdepot. In dat kader heeft de gemeente al in 1999 een
overeenkomst met de fa. Smink gesloten. Deze overeenkomst “regelt” o.a. de sanering van de
voormalige stortplaatsen in Vathorst, de uitbreiding van de toen al bestaande stortplaats Smink en de
ligging van het baggerdepot.  Sinds 2001 is het politieke draagvlak in Amersfoort voor het
baggerdepot echter veranderd, waardoor het gemeentebestuur een negatief standpunt is gaan innemen
over de aanleg van dit depot.
Gezamenlijke onderzoeken van provincie en gemeente Amersfoort in 2001, 2002, 2003 én 2004 naar
alternatieve verwerkingsmogelijkheden en stortcapaciteit elders in het land hebben aangetoond dat er
geen andere gegarandeerde structurele oplossing voor het Utrechtse baggerprobleem was. Ondertussen
liepen volgens afspraak tussen provincie en gemeente de procedures gewoon door.
In 2002 is de locatie Zevenhuizen in planologische zin “aangewezen”. Bij de locatie Zevenhuizen is
voorzien om 3Mm³ bagger te verwerken waarvan uiteindelijk (na zandwinning) 2Mm³ gestort gaat
worden. Het bestemmingsplan voor het baggerdepot Zevenhuizen is eind augustus 2003 door de
Gemeenteraad van Amersfoort vastgesteld. Vervolgens zijn er tussen gemeente, provincie en de fa.
Smink overeenkomsten opgesteld om aan de ene kant een depot van zo gering mogelijke omvang te
realiseren en aan de andere kant tot het moment van vergunningverlening te blijven zoeken naar
alternatieve mogelijkheden. Deze overeenkomsten zijn in april 2004 getekend.
Medio december 2004 is een gezamenlijk brief van de provincie en de gemeente aan de Minister van
Verkeer en Waterstaat gezonden (een kopie van deze brief is u toegezonden). In deze brief wordt de
oplossing van het “Utrechtse baggerprobleem” geschetst. Conclusie is dat de provincie haar eigen
regionale baggerprobleem binnen de provincie kan en zal oplossen als de Minister bereid is zèlf een
oplossing te zoeken voor de in de provincie aanwezige “rijksbagger”.

Actuele stand van zaken
Zoals u bekend heeft de Minister van Verkeer en Waterstaat op 25 januari 2005 een antwoordbrief
gezonden aan de provincie (een kopie hiervan is u toegezonden). In deze brief zegt de Minister toe dat,
als de provincie een gegarandeerde oplossing heeft voor de regionale bagger, zij zèlf haar eigen
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‘rijksbagger’ (3 miljoen m³) oplost. Met het verlenen van de vergunning aan de fa. Smink is die
situatie in feite bereikt.
Vrijdag 7 januari 2005 is n.l. door de provincie Utrecht aan de fa. Smink de milieuvergunning voor de
baggerberging verstrekt (vergunning gaat in feite over de reeds bestaande stortplaats + de uitbreiding
met de baggerstort). Tegen de verleende milieuvergunning zijn inmiddels een viertal bezwaren
ingediend bij de Raad van State. Uitspraak hierover zal nog enige tijd vergen.
Daarnaast is tegen het besluit van de provincie, waarbij goedkeuring is verleend aan het
bestemmingsplan voor het baggerdepot Zevenhuizen, beroep bij de Raad van State ingediend. De
(bodem)procedure is zo ver gevorderd dat hierover medio maart een uitspraak wordt verwacht.
Onlangs is door de fa. Smink het vooroverleg gestart met de provincie over de
Ontgrondingsvergunning.

Gemeente Amersfoort, provincie en de fa. Smink zijn na de ontvangst van de brief van de Minister in
overleg getreden om de mogelijkheden te verkennen of er bij de fa. Smink sprake kan zijn van een
andere mogelijkheid van het verwerken/storten van de bagger, zonder dat het baggerdepot hoeft te
worden aangelegd. Het is nog onduidelijk of dit overleg tot het door gemeente en provincie gewenste
resultaat leidt. Tussen partijen is afgesproken dat het resultaat hiervan eind april/begin mei duidelijk
moet zijn. Het “voortouw” voor het overleg ligt bij de gemeente Amersfoort.
Als het overleg niets oplevert zal de fa. Smink, zodra de stand van de juridische procedures dat
mogelijk maakt, tot daadwerkelijke realisatie van het baggerdepot overgaan. Voorafgaand daaraan is
er dan ook voor de provincie nog een rol weggelegd om enkele percelen grond te onteigenen.

Ik zal u van de verdere ontwikkelingen op de hoogte houden.


